
 

 

Molt Il·lustre Senyor, 

Els sotasignats, Xavier Montané Atero, Silvia Calvó Armengol, consellers generals del Grup 
Parlamentari Demòcrata, d’acord amb el que disposen els articles 129 i següents del 
Reglament del Consell General, formulem les preguntes següents perquè, en el millor termini, 
el Govern presenti, per escrit, les respostes corresponents. 

Preguntes que es formulen en relació amb el rol del laboratori de l’Hospital Nostra 
Senyora de Meritxell i els dels laboratoris privats d’anàlisis clíniques, en el marc del 
Model Andorrà d’Atenció Sanitària 

Motivació 

Una de les reformes estructurals que està impulsant l’actual Govern d’Andorra és la reforma del 
nostre sistema sanitari, amb la implantació del nou Model Andorrà d’Atenció Sanitària (MAAS). 
Reprenent algunes declaracions dels impulsors d’aquesta nova estructura organitzativa, en 
concret del mateix Govern i el Consell Assessor de Salut i Benestar, es justifica l’adopció 
d’aquest model per tal d’oferir un millor servei assistencial a l’usuari i optimitzar, encara més, 
els recursos sanitaris públics. 

És evident que el Servei Andorrà d’Atenció Sanitària (SAAS) juga un rol important en el sistema 
de salut pública del nostre país i que la seva participació serà clau en l’esdevenidor del MAAS. 

Els sotasignats celebrem la reforma del món sanitari, impulsada pel Ministeri de Salut i 
Benestar, i els beneficis que es volen assolir. No obstant això, veiem amb certa inquietud com 
determinats sectors, com ara el dels laboratoris clínics privats, podran tenir cabuda en aquest 
nou model. 

El Grup Parlamentari Demòcrata defensa que sectors com el sanitari estiguin coberts per l’Estat, 
però alhora defensa la iniciativa privada com a motor per impulsar la nostra economia. 
Conjugar aquests dos principis no sempre és fàcil, però creiem que s’ha d’abonar el terreny 
perquè el sector privat pugui desenvolupar la seva activitat comercial i, en alguns casos, en 
competència amb el sector públic. 

Per tot l’exposat, preguntem: 

1. El Govern ens podria detallar les funcions del laboratori de l’Hospital Nostra Senyora de 
Meritxell i el finançament públic que es destina per al seu funcionament? 

2. El Govern ens podria aclarir si advoca perquè el laboratori de l’Hospital de Nostra Senyora 
de Meritxell esdevingui el laboratori de referència del Principat d’Andorra? 

3. Estratègicament, quin paper considera el Govern que han de tenir els laboratoris privats del 
país? 

Andorra la Vella, 20 de juny del 2013 

Xavier Montané Atero  
Silvia Calvó Armengol  
Consellers generals del Grup Parlamentari Demòcrata 

 


